
 
 

ARVIDSJAURS KOMMUN Sammanträdesprotokoll  

Árviesjávrien kommuvdna Sammanträdesdatum 

 

Blad 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden  2019-03-06 14 
 

 

Plats och tid Kommunalhuset Arvidsjaur klockan 10.00 -14.30 

 

Beslutande Anders Harr (s), ordförande 

Kenneth Bäcklund (v) 

Bernt Vikström (s) 

Martin Nilsson (c) 

Jonas Granberg (c) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Övriga närvarande Åsa Andersson, samhällsbyggnadschef 

Monika Hornig-Breitbach, bygginspektör § 13-16 

Britta Lundgren, planingenjör § 13-15 

Erika Resin, GIS – samordnare § 13-15 

 Majvor Sellbom, sekreterare/handläggare 

 

Utses att justera Kenneth Bäcklund 

 

Justeringens Kommunalhuset Arvidsjaur 2019-02-01 

plats och tid 
 

   

Underskrifter Sekreterare Majvor Sellbom Paragrafer 9-17 

 

  ___________________________  

 Ordförande Anders Harr  

 

   

 Justerande Martin Nilsson 

 
 

Anslag/Bevis 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag 

 

Organ Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 

 

Sammanträdesdatum 2019-03-06 

 

Datum då anslaget 2019-03-11 Datum då anslaget 2019-04-02 

sattes upp tas ned 
 

Förvaringsplats för Samhällsbyggnadsförvaltningen 

protokollet 
 

 

Underskrift   
 Majvor Sellbom 

 
Utdragsbestyrkande 
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Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2019-03-06 15 
 

 
 

 

 

Information 

 

Mbhn § 9 

 

 

Webbinarium hot, hat och våld mot förtroendevalda 

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har tillsammans med 

Polismyndigheten och Brottsoffermyndigheten tagit fram skriften  

Anmäl alltid hot, hat och våld – det handlar om demokrati. Vid dagens 

sammanträde visades det webbsända seminarium som SKL tagit fram.  

Under webbseminariet informerades det om rättsfall och om hur man från 

berörda myndigheter arbetar med frågan. 

 

Förvaltningschefens rapport 

1. Riksdagen har beslutat om ny tobakslag att gälla fr.o.m. 2019-07-01. I den 

nya lagen vidgas bl.a. rökförbudet till att gälla vissa allmänna platser 

utomhus, bland annat uteserveringar, entréer till rökfria lokaler, 

kollektivtrafikens områden utomhus, inhägnade platser för idrott och lek. 

Som en följd av den nya lagen kommer en ny taxa att fastställas. 

Tillståndsprövning införs för försäljning. 

2. Uppföljning av miljömål klara för redovisning till ks/kf. 

3. Problem med vägglöss i kommunen.  

4. Restaurangrapporter för alkohol ska vara inlämnade den 1 mars. 

5. SKL föreslår till regeringen förändrat strandskydd för landsbygden. 

6. Trafikmätning av Storgatan och Järnvägsgatan kommer att genomföras 

fyra gånger under år 2019. 

. 

Ekonomi t.o.m. 2019-02-28 

Kostnaderna följer budget.  

Det ser bra ut på intäktssidan.  

Mindre bygglov än vanligt för årstiden. 

 

____ 

 

Justerandes sign 

 

 

 

 Utdragsbestyrkande 
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Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2019-03-06 16 
 

 
 

 

Redovisning av 

systematiskt arbets-

miljöarbete 2018 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Exp: 

. Personalkontoret 

. Åsa Andersson 

.  

.  

 

Mbhn § 10 2019-139 042 

  

Enligt Arvidsjaurs kommuns personalpolitiska handlingsprogram ska det 

systematiska arbetsmiljöarbetet årligen redovisas för ansvarig nämnd. 

 

En sammanställning över arbetsmiljöarbetet för miljö- och byggenheten har 

upprättats 2019-02-11. Den innehåller: 

 

* Rutiner för systematiskt arbetsmiljöarbete 

* Olycksfall och tillbud 

* Våld- eller hotsituationer 

* Pågående arbetsmiljöåtgärder 

* Avslutade arbetsmiljöåtgärder 

* Planerade arbetsmiljöåtgärder 

* Sjukfrånvaro 2018 

 

Arbetsmiljöenkäten för miljö- och byggenheten år 2018 är sammanställd och 

redovisas också som en del i det systematiska arbetsmiljöarbetet. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut 
 

Redovisning av det systematiska arbetsmiljöarbetet för år 2018  

godkänns. 

 

____ 

 
 

Justerandes sign 
 

 

 

 Utdragsbestyrkande 
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Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2019-03-06 17 
 

 
 

 

Uppföljning av intern 

kontrollplan för miljö-, 

bygg- och hälsoskydds-

nämnden 2018-12-31 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Bilaga 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Exp: 

. Revisorerna 

. Ekonomi 

. Kommunstyrelsen. 

Mbhn § 11 2018-068 049 

 

Kommunfullmäktige har 2015-06-23 § 109 antagit reglemente för intern 

kontroll. Reglementet föreskriver vilka förutsättningar som gäller i 

kommunen för att den interna kontrollen ska fungera effektivt.  

 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att se till att det finns 

tillräckliga och fungerande rutiner för intern kontroll. I detta ansvar ligger att 

en organisation kring intern kontroll upprättas och att ett systematiskt 

förbättringsarbete årligen genomförs i kommunen. 

 

Nämnderna har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom varje 

verksamhetsområde. Nämnden ska för varje år anta en intern kontrollplan för 

säkring av nämndens ledning och styrning. Nämnden ska i samband med 

delårsrapport och årsredovisning rapportera resultatet från uppföljningen till 

kommunstyrelsen och kommunrevisorerna.  

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden beslutade 2017-03-07 § 25att anta 

intern kontrollplan för 2018. Uppföljning av denna plan har genomförts  

t.o.m. 2018-12-31.  

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut  

 

1. Uppföljning av intern kontrollplan 2018-12-31 godkänns, enligt bilaga. 

2. Uppföljningen överlämnas till kommunstyrelsen och kommun-

revisorerna. 

 

____ 

 
 

Justerandes signatur 

 

 

 

 Utdragsbestyrkande 



1(2) 

Bilaga till miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut 2019-03-06 § 11 

 

Uppföljning av intern kontrollplan för miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2018-12-31 
Område Kontrollmoment Utvärdering Bedömning – fungerar 

rutinen bra eller inte   

Kontroll av ej  

avslutade ärenden  

 

Kontroll av 

samtliga ärenden i 

ärendehanterings-

systemet (EDP 

Vision)  

*att ärenden som 

ska också avslutas  

 

Via ärendehanteringssystemet (EDP Vision) har samtliga handläggare kört ut listor på 

deras ansvarsområden och ej avslutade ärenden. Var och en har därefter gått igenom 

sina listor och avslutat de ärenden som ska avslutas. Det finns ärenden som är aktuella 

och har kategori; (handläggs, vilande eller väntande) som löper under flera år, t.ex. 

åtgärdande av avlopp, förelägganden, miljöfarliga verksamheter, bygglov där 

uppföljning eller slutbesked krävs, detaljplaner etc. Dessa ärenden ska ligga kvar i 

systemet som vilande eller väntande.  

  

Urval: Samtliga ärenden i ärendehanteringssystemet har kontrollerats. Innan 

granskning fanns totalt 963 ej avslutade ärenden (Handläggs:240, Vilande 703, 

Väntande20). Efter granskning och anpassning till nya systemet EDP Vision finns 

totalt 902 ej avslutade ärenden kvar (Handläggs 163, Vilande 660, Väntande 20).  

De ärenden som är satt på ”vilande” är i huvudsak bygglovsärenden som inte fått 

slutbesked. Efter den nya lagstiftningen (PBL) som trädde i kraft 2011 behöver alla 

bygglov slutbesked. En som sökt bygglov har, upp till fem år på sej, att lämna in 

kontrollplan eftersom ett bygglov upphör att gälla om åtgärden inte har påbörjats 

inom två år och avslutats inom fem år från den dag som beslutet vinner laga kraft.  

Fungerar bra. 

 

Bra rutin som leder till 

en effektiv och kvalitets-

säker hantering av 

miljö-, bygg- och 

hälsoskyddsnämndens 

ärenden.  

 

Kontroll av  

(remitteringar, 

bordläggningar och 

överklagningar) 

Kontroll av 

nämndens 

protokoll och  

ärendehanterings-

system  

*att ärenden följs 

upp och åter-

rapporteras till 

nämnd 

 

Nämnden har återremitterat två ärenden t.o.m. 2018-12-31 varav ett tagits upp 

på nytt i nämnden. Nämnden har inte bordlagt något ärende under perioden. 

(genomgång av nämndens protokoll har skett).  
 

 

Via ärendesystemet EDP Vision har ärenden som överklagats t.o.m. 2018-12-

31 tagits fram. Totalt har 11 överklagningar handlagts under året. I tre av dessa 

är det nämnden som överklagat Länsstyrelsens beslut. Vilka dessa ärenden är 

redovisas i separat sammanställning daterad 2019-03-06. 
 

 

Fungerar bra. 

 

Bra rutin som leder till 

en effektiv och kvalitets-

säker hantering av 

miljö-, bygg- och 

hälsoskyddsnämndens 

ärenden. 

 

 

Kontroll av 

avgiftshantering 

Kontroll av 

avgifter vid beslut 

(bygg, trafik, livs, 

miljö och hälso-

skydd) 

*att rätt av gifter 

skickas*  

Vid stickprovskontrollen av 10 ärenden/handläggare perioden 2018-01-01-

2018-12-31 noterades att fakturor var skapade vid samtliga. 

 

Alla upprättade fakturor som kontrollerades var korrekta. 

Fungerar bra. 



 
2(2) 

forts. 
 

Uppföljning av intern kontrollplan för miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2018-12-31 

 
Område Kontrollmoment Utvärdering Bedömning – fungerar 

rutinen bra eller inte   

Kontroll av fakturor  Kontroll av 

*att upphandlings-

reglementet följs 

*att priset är det 

avtalade vad gäller 

ramavtal (kontroll 

av fakturor) 

* företagsanknutna 

betalkort 

*attestreglementet 

Kommunen fick år 2015 ett nytt system för attestering av fakturor, vilket 

innebär att inköparen mottagningsattesterar och närmsta chef beslutsattesterar. 

Därigenom är det alltid två personer som granskar fakturorna.  

Fakturor har följt avtalet och attestreglementet har följts.  

 

Personalen har tankkort på OKQ8 och Samhällsbyggnads har ett företagskort 

på COOP. Vår korthantering följer kommunens riktlinjer. 

Vi har dubbla kort för drivmedel, d.v.s. ett fordonskort och ett förarkort. Vid 

varje tankning dras både fordonskortet och förarkortet. Fakturan 

mottagningsattesteras av inköparen och beslutsattesteras av chef. Något annat 

än drivmedel och parkeringsavgifter har inte inhandlats på kortet. 

 

Kortköp i dagligvarubutiker är undantagna från regeln att göra inköp hos 

avtalad part eller intern hos Kostenheten om det kan uppstå vid akut behov i 

verksamheten som inte har kunnat planeras. Totala inköpen från 1 jan för hela 

Samhällsbyggnads var 2580 kr (varav Livsmedel: 406 kr, Blommar för 

avtackning av personal: 588 kr, Gödsel och planteringsjord: 1586 kr). Ingen 

har använt kortet för privat bruk. Fakturan mottagningsattesteras av inköparen 

och beslutsattesteras av chef. På kvittot skrivs namnet på inköparen, syftet 

med inköpet samt berörda personer. Sedan mars 2017 görs 

livsmedelsbeställningar via köken. 

Fungerar bra 
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Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2019-03-06 18 
 

 
 

 

Intern kontrollplan för 

miljö-, bygg- och 

hälsoskyddsnämnden 

2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Bilaga 

 

 

 

 

 

 

 
Exp: 

Revisorerna 

Ekonomi 

Kommunstyrelsen 

 

Mbhn § 12 2018-068 049 

 

Kommunfullmäktige har 2015-06-23 § 109 antagit reglemente för intern 

kontroll. Reglementet föreskriver vilka förutsättningar som gäller i 

kommunen för att den interna kontrollen ska fungera effektivt.  

 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att se till att det finns 

tillräckliga och fungerande rutiner för intern kontroll. I detta ansvar ligger att 

en organisation kring intern kontroll upprättas och att ett systematiskt 

förbättringsarbete årligen genomförs i kommunen. 

 

Nämnderna har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom varje 

verksamhetsområde. Nämnden ska för varje år anta en intern kontrollplan för 

säkring av nämndens ledning och styrning. Nämnden ska i samband med 

delårsrapport och årsredovisning rapportera resultatet från uppföljningen till 

kommunstyrelsen och kommunrevisorerna.  

 

Internkontrollplanen bör innehålla; 

 

 Genomförd riskbedömning 

 Valda kontrollmål 

 Vem som ansvarar för att utföra uppföljning och rapportering 

 Till vem uppföljningen ska rapporteras 

 När rapportering ska ske 

 

Kontrollområdet - Kontroll att fakturafiler skickas till ekonomisystemet – är 

nytt i 2019 års interna kontrollplan. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut  

 

Intern kontrollplan för miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens verksamhet 

år 2019 antas, enligt bilaga. 

 

____ 

 

 
 

Justerandes signatur 

 

 

 

 Utdragsbestyrkande 



Bilaga till miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens protokoll 2019-03-06 § 12 

Intern kontrollplan för miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2019 
Kontroll-

område 

 

Kontrollåtgärd Riskbild Poäng Fortsatt 

analys 

Ansvarig Redovisning Metod Rapporteras 

till 

A
ll

v
a

rl
ig

-

h
et

sg
ra

d
  
  

  
  

 

(1
-5

) 

S
a

n
n

o
li

k
-

h
et

 (
1

-5
) 

R
is

k
p

o
ä
n

g
1
 

Ja eller Nej 

Kontroll av ej 

avslutade  

*nämndsärenden 

*delegerings-

ärenden 

Kontroll av 

samtliga ärenden i 

ärendehanter-

ingssystemet (EDP)  

*att ärenden som 

ska också avslutas 

Risk att 

verksamhet ej 

sköts på ett 

effektivt och 

ändamålsenligt 

sätt.  

3 4 12 Ja 

Handläggare 

 

 

I samband med 

delårsrapport och 

årsredovisning  

Komplett Nämnd  

Kontroll av  

* remitteringar, 

*bordläggningar 

*överklagningar 

Kontroll av 

nämndens protokoll 

och ärende-

hanteringssystem  

*att ärenden följs 

upp och åter-

rapporteras till 

nämnd 

Risk att 

verksamhet ej 

sköts på ett 

effektivt och 

ändamålsenligt 

sätt.  

4 3 12 Ja 

Sekreterare I samband med 

delårsrapport och 

årsredovisning  

Komplett Nämnd  

Kontroll av 

avgiftshantering 

Kontroll av; 

avgifter vid 

delegationsbeslut 

(bygg, livs, miljö & 

hälsoskydd) 

*att rätt avgifter 

skickas  

Risk att vi 

skickar fel 

avgifter eller 

ingen avgift alls 3 3 9 Ja 

Förvaltningschef 
 

 

I samband med 

delårsrapport och 

årsredovisning 

Stickprov 

 

Nämnd 

Kontroll att 

fakturafiler 

skickas till 

ekonomisystemet 

Kontroll; 

*att filer läses in i 

ekonomisystemet.  

 

Risk att filer inte 

läses in och att 

fakturorna inte 

skickas  

4 4 16 Ja 

Handläggare 

/Förvaltningschef 
 

 

I samband med 

delårsrapport och 

årsredovisning 

Kontrolleras vid 

varje fakturerings-

tillfälle genom en 

mejlbekräftelse från 

ekonomienheten. 

Nämnd 

Kontroll av 

fakturor 

Kontroll av; 

*att upphandlings-
reglementet följs 

*att priset är det 

avtalade vad gäller 

ramavtal  

* företagsknutna 

betalkort 

* attestreglementet 

Risk för 

felaktiga 
utbetalningar till 

oegentliga 

leverantörer. 

Risk att 

riktlinjer och 

avtal ej följs.  

 

4 3 12 Ja 

Förvaltnings-

chef och 
enhetschef 

I samband med 

delårsrapport och 
årsredovisning 

Stickprov Nämnd  



 

 

 

 

 

Riskbedömning: 1-9 Låg, 10-16 Medel, 17-25 Hög 

 

Allvarlighetsgrad 

Påverkan på verksamheten/kostnaden om fel uppstår: 

Försumbar; Är obetydlig för de olika intressenterna och kommunen. (1) 

Lindrig; Uppfattas som liten av såväl intressenter som kommunen. (2) 

Kännbar; Uppfattas som besvärande för intressenter och kommunen (3) 

Allvarlig; Är så stor så att fel helt enkelt inte bör inträffa. (4) 

Mycket allvarlig; Är så stor att fel helt enkelt inte får inträffa. (5) 

 

Sannolikhet 

Osannolik; Risken är praktiskt taget obefintlig att fel ska uppstå. (1) 

Mindre sannolik: Risken är mycket liten att fel ska uppstå. (2) 

Möjlig; Det finns risk för att fel ska uppstå. (3) 

Sannolik; Det är troligt att fel kan uppstå. (4) 

Mycket sannolik; Det är mycket troligt att fel ska uppstå. (5) 
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Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden 2019-03-06 19 
 

 
 

 

Årsredovisning och 

verksamhetsberättelse  

för år 2018 – miljö-, 

bygg- och hälsoskydds-

nämnden 

 

 

 

 

 

 

 

Bilaga 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Exp: 

Kommunfullmäktige 

Ekonomi 

Åsa Andersson  

Mbhn § 13 2017-215 041 

 

Årsredovisning för miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden har upprättats. 

 

Årsredovisningen innehåller verksamhetsberättelse, ekonomisk redovisning 

samt uppföljning av nämndens verksamhetsmål för år 2018. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden gör ett plusresultat på 950 tkr.  

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut  

 

Årsredovisning och verksamhetsberättelse för år 2018 godkänns och 

överlämnas till kommunfullmäktige. 

 

____ 

 

 

 

 
 

Justerandes sign 

 

 

 

 Utdragsbestyrkande 
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Bilaga till miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut 2019-03-06 § 13 

 
 
 

Verksamhetsberättelse miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden perioden  

2018-01-01- -2018-12-31 
 
Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden  

Nämnden har haft fyra arbetsutskott och sju sammanträden under året.  

 

Nämnden lämnade i april månad 2018 förslag till preliminär mål- och resursplan för 2019-2021. Efter att 

kommunfullmäktige 2018-06-18 beslutat om mål- och resursplan för hela kommunen tilldelades miljö-, 

bygg- och hälsoskyddsnämnden en driftbudgetram om 2 281 tkr. Detta innebar ett sparförslag om 180 tkr, 

vilket motsvarade 7 % av nämndens totala budget. Efter att kommunfullmäktige i december antagit den 

slutliga mål- resurs- och verksamhetsplanen så tilldelades nämnden en driftbudgetram om 2 484 kr. 

 

Vid nämndens teman har information skett om serveringstillstånd. Information har även skett om 

kommunens hantering av PFAS händelsen som inträffade hösten 2018 samt om kommunens organisation 

för krisberedskap och slutsatser och lärdomar från händelsen. Två studiebesök har genomförts, ett till 

Fjällbonäs och ett till Pjesker. 

 

Kommunrevisionen har i slutet av året träffat nämndens arbetsutskott och fört en dialog om nämndens 

ansvarsutövande.  

 

I oktober månad uppgraderades nämndens ärendehanteringssystem till EDP Vision Miljö- och Bygg. 

Eftersom uppgraderingen i princip innebär ett helt nytt system så har det inledningsvis inneburit en hel del 

merarbete för alla handläggare att arbeta i det nya systemet. 

 

Uppföljning och rapportering av miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens verksamhetsområde under året har 

skett i enlighet med det årshjul som nämnden fastställt.  

 

Ekonomi  

Nämnden lämnar ett överskott på ca 950 tkr pga. lägre kostnader och högre intäkter än budgeterat.  

Intäkterna är 350 tkr högre än budget och personalkostnaderna 500 tkr lägre. De låga personalkostnaderna 

för året beror bl.a. på organisationsförändringar i och med att Miljö- och byggchefen numer även är 

Samhällsbyggnadschef samt pga. del av föräldraledighet och sjukfrånvaro. 
 

Planverksamhet  

Västra Kikkejaures sameby upplever stora svårigheter att passera samhället med sina renar. Arvidsjaurs 

kommun och Västra Kikkejaure sameby har därför (2013-03-05) kommit överens om att tillsätta en 

arbetsgrupp för att arbeta fram en lösning som kommer alla parter till godo. Gruppen kom att bestå av 

representanter från Västra Kikkejaur sameby, Mausjaur sameby, kommunen, Försvarsmakten och 

Fortifikationsverket. Västra Kikkejaure sameby meddelade efter ett antal möten att samebyn ville avvakta 

vidare besked i frågan om föreslagen testjärnväg innan de kunde gå vidare i frågan om renpassage. Vid ett 

möte under hösten 2017 indikerade dock samebyn att de var intresserade av att återuppta diskussionerna i 

renpassagegruppen varför kommunen har skickat en förfrågan till Mausjaur sameby och Västra Kikkejaur 

sameby om huruvida de är intresserade av att återuppta diskussionerna. Kommunen inväntar svar från 

samebyarna.   

 

Samarbete med Skellefteå Kraft pågår för att sätta upp laddstolpar för elbilar i Arvidsjaur centrum.  



2(6) 

 

Följande detaljplan har vunnit laga kraft: 

Detaljplan för kvarteret Renen, Hälsocentralen m.fl.  

Ändring av detaljplan för Del av Arvidsjaur Allmänningsskogen s:1 m.fl.  

Detaljplan för Del av Arvidsjaur 9:5  – Stugby (etapp 1) 

Detaljplan för Lyckans industriområde  

Detaljplan för Ryttaren 3 

Detaljplan för del av Arvidsjaur 9:4 och 9:5 – Camping, stugby och tillfällig vistelse (etapp 2) 

Detaljplan för Björkberget 1:29 & Framnäs 1:30>3, Arvidsjaur flygplats  

 

Följande detaljplaner är antagna men har ännu inte vunnit laga kraft: 

 

Följande detaljplaner är under upprättande: 

  

Detaljplan för kvarteret Lommen  

Detaljplan för kvarteret Anden m.fl.  

Detaljplan för Trasten 6, 7 och 13 

Detaljplan för del av Arvidsjaur 8:14 – Aktivitetscenter 

Detaljplan för Sörbyn och Bernhardsborg  

 

Planarbetet avseende detaljplan för Björklund 1:8 (fordonstest) har avbrutits men avses antagligen 

återupptas senare av exploatören. 

 

Bygglovverksamhet 

Hittills har 147 bygglovsbeslut fattats varav 3 nämndsbeslut. Utöver detta har 16 förhandsbesked beviljats 

varav 1 nämndsbeslut. Totalt har 377 delegationsbeslut och 22 nämndsbeslut fattats. 

 

36 strandskyddsdispenser har beviljats under perioden. En strandskyddsdispens har fått avslag från 

Länsstyrelsen. En strandskyddsdispens har fått avslag från nämnden. 

 

Den årliga enkäten har skickats ut till alla bygglovssökande under föregående år avseende kommunens 

service och bemötande vid handläggning av bygglovsansökningar. Det viktade medelvärdet för hela enkäten 

hamnar på 4,1.  

 

Högsta betyget 4,55 ges åt fråga 6, miljö- och byggkontorets kompetens för handläggning av 

bygglovsansökningar. 

 

Av utvärderingen av frågan om rangordning av viktigaste parametern i bygglovsprocessen kan man utläsa 

att frågorna, med störst betydelse för sökande är:  

- Handläggningstidens längd 

- Miljö- och byggkontorets service och bemötande i bygglovsprocessen. 

- Miljö- och byggkontorets kompetens för handläggning av bygglovsansökningar/ anmälningar. 

 

Trafiksäkerhet 

Under år 2018 har 36 stycken ärenden tagits på delegation (trafikföreskrifter, dispenstransporter och 

parkeringstillstånd). Det har varit mer trafikärenden än vanligt i nämnden (10 stycken) och fler lokala 

trafikföreskrifter än vanligt. Den lokala trafiksäkerhetsgruppen, LOTS gruppen, har träffats 2 gånger. 

Aktiviteter som genomförts är bilbältesmätning och hjälmmätning. 

 

Den årliga rikstäckande bilbältesmätningen 2018 (via NTF)som genomförts mitt i samhället låg på 87 % 

(92% - 2017). Kommunens egen mätning (i utkanten av samhället) låg på 92 % (90% -  2017). De som utför 

mätning har noterat att ungdomar är bra på att använda bälte men förare av företagsbilar och lastbilar är 

dåliga på att använda bilbälte. 
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Trafikverket arbetar fortfarande med åtgärdsvalsstudien (ÅVS:en) som rör korsningen - väg 

95/Järnvägsgatan/Sten Laestadiusväg vid Dollarstore. Underlag till studien är framtaget i samarbete med 

kommun, näringsidkare m.m. och ett första utkast har presenterats i november månad 2018. Korsningen är 

otydlig och syftet med ÅVS:en är att skapa en mer trafiksäker och framkomlig miljö för samtliga trafikanter 

vid korsningen utan att minska tillgängligheten för genomfartstrafiken och den lokala trafiken. 

 

Trafikverket arbetar även med en s.k. stråk ÅVS (Åtgärdsvalsstudie) som omfattar hela RV 95 genom Norr- 

och Västerbotten. Inom ramen för detta arbete ingår att se över transporter på RV 95. Åtgärdsvalsstudien 

kommer sedan att ligga till grund för beslut om fortsatt arbete. Trafikverkets målsättning är att 

åtgärdsvalsstudien skall färdigställas under våren 2019. I denna ingår som en del översyn av 

trafiksituationen i korsningen väg 95/Järnvägsgatan/Sten Laestadiusväg vid Mellanströms. 

 

Norska Vegvesendet presenterade under våren 2018 mot bakgrund av Tjernfjellstunneln presenterat en 

första uppskattning av trafikökning mätt i ÅDT (Årsmedeldygnstrafik). Denna visar en ökning från 500 till 

820 fordon, vilket är en ökning med 64 %. Hur stor andel av den beräknade ökade trafiken som kan tänkas 

köra genom Arvidsjaurs samhälle (väg 95) är svårt att veta eftersom man kan anta att en del av trafiken 

väljer att köra väg E 45 via Sorsele eller Jokkmokk.  

 

Nämnden har vid ett flertal tillfällen yttrat sej till kommunstyrelsen över en motion om tung trafik genom 

Arvidsjaur - begränsningar av genomfartstrafiken på Storgatan.  

 

Miljö-, hälsoskydd och livsmedel  

Under året har miljöinspektörerna tillsammans handlagt 661 ärenden (606 ärenden år 2017) inom områdena 

livsmedel, alkohol, miljötillsyn och hälsoskydd. I dessa ärenden har 378 delegationsbeslut tagits (356 beslut 

år 2017). Inspektionsrapporter diarieförs inte som beslut.  

 

Under året har vi hjälpt Arjeplogs miljökontor med livsmedelskontroller på ca 20 %.  

 

Hälsoskydd  

Hälsoskyddstillsyn har utförts. Sex inspektioner hos damfriseringar har utförts. Utebaden samt 

varmvattenbassängen på hälsocentralen har inspekterats. Provtagning av badplatser har utförts och samtliga 

resultat visade tjänligt. En ny fotvårdslokal har godkänts. En ny lokal för akupunktur och massage har 

godkänts med villkor och detta beslut har överklagats. Ett ärende om en lokal för hygienisk behandling med 

s.k. lipfillers har handlagts, verksamheten startades dock inte. Lokalerna på idrottsplatsen Ringelvallen har 

tillsynats.  Under sommaren har klagomål inkommit om hög värme i lägenheter. Tillsyn av rökfria 

skolgårdar har utförts på skolorna. Ett s.k. bärplockarboende har tagit mycket tid i anspråk detta år, på grund 

av den sanitära standarden på fastigheterna.  Diskussioner om detta boende har även förts med 

räddningstjänsten. Denna höst har det dock varit få utländska bärplockare i kommunen vilket lett till färre 

klagomål denna höst. 

 

Femtiofem ansökningar om installation av värmepump har handlagts. 

En företagare har inte lämnat in sin kontrollrapport angående köldmedie, vilket kommer medföra att de får 

betala en miljösanktionsavgift på 5000 kr. Miljösanktionsavgiften tillfaller kammarkollegiet. 

 

Åtta ansökningar om befrielse från sophämtning och grundavgift, tre ansökningar om kompostering av 

hushållsavfall på den egna tomten samt femton ansökningar om dispens från den årliga slamtömningen av 

slamavskiljare har handlagts.  
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21st ansökningar om enskild avloppsanläggning har handlagt. I juni inventerades avloppsanläggningar vid 

Gullön. Av de som hade vattentoalett kommer åtgärder att krävas. Avloppsanläggningar vid Renträsket som 

inventerades 2017 har börjat göras om. Påminnelse till övriga gick ut under hösten. Påminnelser skickades 

även skickas ut till de boende kring Arvidsjaursjön som inte har tagit kontakt med miljöenheten om att göra 

om sitt avlopp. Boende inom detaljplanelagda området kring Kilver ska göra en gemensamhetsanläggning 

för avlopp, anläggningen planeras att vara för 9st fastigheter. Detta ärende pågår fortfarande under 2019.  

 

Livsmedel och dricksvatten 

 

Kontroll av livsmedelsanläggningar, provtagningar och registreringar  

 T.o.m.  

2018-12-31 

Enligt 

kontrollplan 

(t.o.m. 2018-12-31) 

Procent i 

förhållande till årlig 

kontrollplan  

Antal 

inspektioner/revisioner: 

   

- Risklass 3 2 3 67 

- Riskklass 5 5 7 72 

- Risklass 6 19 19 100 

- Riskkass 7 25 29 86 

- Riskklass 8 14 16 88 

- Totalt: 65 74 88 

Arjeplog 25 25 100 

Antal uppföljningar 10 ~ 15 - 

Övriga händelsestyrda 

kontroller (marknad, kök för 

bärplockare, matförgiftningar 

m.m.) 

7 - - 

Antal livsmedelsprov och 

rengöringskontroller 

27 ~ 50  

- varav rengöringsprov med 

resultat  

   mycket dålig rengöring 

5 - - 

Antal registreringar 4 6 67 

Antal avregistreringar 10 - - 

Antal förelägganden/förbud 0 - - 

Antal åtalsanmälningar 0 - - 

 

Av tabellen ser man att vi utfört 88% av de inspektioner vi sagt att vi ska hinna enligt kontrollplanen för 

året. Under perioden har vi gjort 27 rengöringskontroller med ATP-mätare på skärbrädor, knivar, tallrikar 

och beredningsbänkar. 5 av dessa kontroller visade på mycket dålig rengöring. Sex beslut om avgift för 

extra livsmedelskontroll har fattats. Den årliga rapporteringen till Livsmedelsverket för år 2018 fungerade 

utan problem. Hittills har vi gjort färre uppföljningar än tidigare år och vi har heller inte behövt besluta om 

något föreläggande vilket är mycket positivt. Den händelsestyrda kontrollen har också varit lägre. Tyvärr 

har vi sett en ökning i RASFF- ärenden (EU:s system för snabb varning om livsmedel som utgör eller kan 

antas utgöra en risk), under 2018 fick vi in 3st ärenden vilka alla ledde till att åtgärder vidtogs.  

 

I Augusti provtogs PFAS i Arvidsjaurs vattenverk samt på flygplatsens vattenverk. De första proverna 

visade på höga värden i båda verken. Miljökontoret och VA-enheten gick ut med information om att inte 

dricka vattnet. Nödvattentankar ordnades till Arvidsjaurs tätort med hjälp av Livsmedelsverkets krisgrupp 

VAKA. Vid ytterligare undersökningar framkom det att endast vattenverket på flygplatsen hade höga halter. 

Arvidsjaurs vattenverk låg långt under gränsvärdet.  
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Vid flygplatsens vattenverk har installerat rening i verket och håller på att spola rent ledningarna in till 

flygplatsen. Därefter kan vattenverket åter tas i bruk.   

 

Miljöskydd    

16 besök för Annika och 30st för Madde och totalt 46 st miljötillsynsinspektioner har utförts. 

Biltestanläggningarna i kommunen utökas varje år och tar en hel del tid i anspråk. Miljö och byggenheten 

deltar i Energimyndighetens projekt angående energibesparing i företag. Granskning av miljö- och 

årsrapporter har utförts. Åtta stycken anmälningar om kvarlämnade skrotbilar har inkommit under år 2018.   

Bilreturs skrotbilsinsamling har fungerat mycket dåligt i kommunen. Miljö och byggenheten har 

tillsammans med andra inlandskommuner tillskrivit naturvårdsverket, bilretur m.fl. om detta problem. Ett 

möte har även hållits i Storuman och samhällsbyggnadsenheten har fört samtal med aktörerna som har 

producentansvaret för insamlingen av skrotbilar. Detta år har det tagit mycket tid att se till att ägare till 

kvarlämnade skrotbilar anmäler bilarna till en auktoriserad bilskrot. 

Det finns även många skrotbilar uppställda i naturen och i industriområden sedan tidigare år. 

 

Bolaget Markbygden Etapp 2 AB har ansökt om förlängd tid för att påbörja arbetet med vindkraftparken 

Etapp 2 i Piteå kommun. Kommunen har yttrat sej i ärendet. Vindkraftsparken kommer att ligga vid 

kommungränsen till Arvidsjaurs kommun. Ett ärende om hindersbelysning på vindkraftverken har även 

inkommit till miljö och byggenheten. 

Energimarknadsinspektionen har även tillställt Arvidsjaurs kommun en remiss angående nybyggnad av tre 

stycken transformatorstationer samt en ny 150 kv kraftledning inom Markbygdens vindkraftspark etapp 2. 

Byggnationerna sker inom Piteå kommun men påverkar Dubblabergens naturreservat.  

En ny kraftledning skall även anläggas från Bastusel kraftstation till Arjeplogs tätort. Denna kraftledning 

kommer att delvis ligga i Arvidsjaurs kommun. Diskussioner har förts med Vattenfall angående den 

planerade ledningssträckningen. 

 

Camp Gielas har upprättat ett åtgärdsprogram för att minska risken för att mikroplaster läker ut från 

Ringelvallens konstgräsplan. 

 

Frågor om den planerade tågtestbanan Arvidsjaur – Jörn har inkommit till miljö och byggenheten. 

 

Verksamheter 

Miljötillsyn 

Antal inspektioner 

enligt plan  

(t.o.m. 2018-12-

31) 

Inspektioner 

gjorda t.o.m. 

2018-12-31 

Andel i 

förhållande till 

tillsynsplan (%) 

Totalt antal 

verksamheter 

A-ärenden 2 2 100 1 

B-ärenden 1 1 100 1 

B-ärenden (täkter) 6 3 50 10 

C-ärenden 33 25 76 39 

U-ärenden med 

avgift 

16 15 94 23 

Totalt  58 46 79 % 74 

 

Vi har utfört 79% av de inspektioner vi sagt att vi ska hinna med enligt planen för året. Täkttillsyn kommer 

prioriteras under 2019. 

Från och med 2019 kommer miljöenheten återta tillsynen på Arvidsjaur Energi värmeverk samt deras 

pelletspanna. Tidigare har tillsynen utförts av Älvsbyn kommun 
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Förorenad mark. 

Ett ärende om förorenad mark vid Arvidsjaurs bangård är under handläggning, Trafikverket utför en insitu-

sanering av området. Fastigheten där Schell bensinstation har varit belägen har sanerats under sommaren år 

2018. En gammal sågplats som funnits vid Akkavare by och där impregnering förekommit har besökts med 

personal från Länsstyrelsen. Miljö och byggenheten har fört in denna verksamhet  i Länsstyrelsens register 

över förorenad mark. Diskussioner angående de markföroreningar som finns på f.d. ATAB har även 

diskuterats med Länsstyrelsen. Kommunen har ett register där alla fastigheter som kan ha föroreningar i 

marken finns med samt de fastigheter som sanerats eller undersökts vad gäller markföroreningar registret 

omfattar totalt 181 stycken fastigheter. Prioriteringar i listan görs i samråd med Länsstyrelsen. Länsstyrelsen 

har även en lista över objekt där marken kan vara förorenad miljö och byggenheten har på uppdrag av 

Länsstyrelsen uppdaterat Länsstyrelsens lista (EBH-stödet).  

Shells nedlagda bensinstation belägen vid Storgatan i Arvidsjaur har sanerats under sommaren. 

 

En markförorening har hittats på OK/Q8 bensinstation i Arvidsjaurs samhälle. Delar av föroreningen har 

tagits bort, vad gäller ytterligare kvarlämnad förorening skall marken runt föroreningen provtas. Den 

kvarlämnade föroreningen ligger under byggnadens skärmtak. 

 

Flygplatsen håller på att undersöka var PFAS föroreningen kommer ifrån. I dagsläget har en 

förundersökning utförts som visar på att höga halter finns vid räddningstjänsten brandövningsplats. En 

fördjupad undersökning kommer ske under 2019.  

 

Miljöövervakning 

Vi har mottagit 29 klagomål om nedskräpning i naturen och inom planlagt område.  

Det har inkommit 11 remisser om skogsgödsling från Skogsstyrelsen.   

De Gröna Nyckeltalen för år 2017 har sammanställts.  

 

Alkoholtillsyn 

Alkoholtillsyn har utförts på 59 % av anläggningarna. Tre nya anläggningar för allmänheten har tillkommit, 

alla ute i byar. En verksamhet har fått tillstånd för servering till slutna sällskap. Restaurangrapporter har 

inkommit och granskats och årsavgifter har gått ut. En verksamhet har ändrat inriktning från slutna sällskap 

till öppet för allmänheten. 5st ansökningar om tillfälliga tillstånd har inkommit under året.  

 

Tillsyn utfördes under eventet LETS GO och inga större avvikelser framkom. Verksamhetsutövarna som 

var med skötte sig.  

 

____ 
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Detaljplan för del av 

kvarteret Anden m.fl 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Exp: 

Anslagstavla 

Länsstyrelsen 

Lantmäteriet 

Planbeställare 

Britta Lundgren 

Erika Resin 

 

Mbhn § 14 2017-813 214 

 

Förslag till ändring av detaljplan för kvarteret Anden m.fl. har upprättats. 

 

Planområdet är beläget i Arvidsjaurs tätort söder om Järnvägsgatan och 

inkluderar kvarteret Anden, Gåsen, Svanen och Tjädern samt delar av den 

kommunala gatumarken. Planen syftar till att säkerställa befintlig 

markanvändning, skapa förutsättningar för utökade byggrätter inom 

bostadsområdet samt minska risken för att skador uppkommer på byggnader 

vid framtida skyfall och eventuella översvämningar. 

 

I detaljplanen utreds också frågan om den allmänna platsmarkens 

avgränsning mot kvartersmarken för att undersöka om det är lämpligt att i 

planen skapa förutsättningar för fastighetsägare att, om de så önskar, köpa till 

mark för att undvika att fastighetsgränsen går i husliv. 

 

Planen handläggs med så kallat standardförfarande. 

 

Planförslaget har varit tillgängligt för granskning under perioden  

2018-12-27 – 2019-01-10. 

 

Antagandehandlingar (plankarta och planbeskrivning) samt 

granskningsutlåtande har upprättats 2019-02-14. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut 

 

1. Upprättat granskningsutlåtande 2019-02-14 godkänns. 

2. Detaljplanen för kvarteret Anden m.fl. antas.  
 

______ 

 

 

 

 

 
 

Justerandes sign 

 

 

 

 Utdragsbestyrkande 
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Detaljplan för del av 

Arvidsjaur 8:14 och 6:1 

- Aktivitetscenter 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Exp: 

Kommunfullmäktige 

Britta Lundgren 

Erika Resin 

 

Mbhn § 15 2018-774 214 

 

Förslag till detaljplan för del av Arvidsjaur 8:14 och del av Arvidsjaur 6:1 - 

Aktivitetscenter är under upprättande. 

 

Planområdet är beläget i direkt anslutning till Arvidsjaurs tätort, mellan 

Tvättjärnen och väg 95. Planförslaget syftar till att pröva förutsättningarna av 

kvartersmark för aktivitetscenter, kontor och restaurang samt gym.  

 

Planen ger förutsättningar att uppföra en byggnad till en högsta byggnadshöjd 

av 8 meter och med en takvinkel mellan 10 och 30 grader. Planen ger även 

förutsättningar till cirka 25 nya parkeringar för besökande till badstranden.   

 
Detaljplanen avviker delvis från kommunens översikts- och tillväxtplan. 

Detaljplanen bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan.  

 

Planen handläggs med så kallat utökat förfarande. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämnden beslutade 2019-01-15 att göra 

detaljplanen för del av Arvidsjaur 8:14 och del av Arvidsjaur 6:1 - 

Aktivitetscenter tillgänglig för granskning. Planförslaget har varit  

tillgängligt för granskning under perioden 2019-01-18 t.o.m. 2019-02-08. 

 

Antagandehandlingar (plankarta och planbeskrivning) samt 

granskningsutlåtande har upprättats 2019-02-22. 

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut 

 

1. Upprättat granskningsutlåtande 2019-02-22 godkänns. 

2. Detaljplanen för del av Arvidsjaur 8:14 och del av Arvidsjaur 6:1 – 

Aktivitetscenter överlämnas till kommunfullmäktigeför antagande. 
 

______ 

 

 

Justerandes sign 

 

 

 

 Utdragsbestyrkande 
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Redovisning av 

delegeringsbeslut och 

meddelandeärenden 

 

Mbhn § 16 Dnr 2019-210 002 

 

I Delegationsbeslut  

Enligt lista under perioden 2019-01-22 – 2019-02-24. 

 

II Meddelandeärenden  

- Beslut gällande undersökningstillstånd Sandberget nr 400, (./.) 

- Beslut gällande undersökningstillstånd Sandberget nr 500, (./.) 

 

     Meddelandeärendena har sänts ut via e-post. 

 

III Information kompetensutveckling/kurser 

-  

 

Miljö-, bygg- och hälsoskyddsnämndens beslut 

 

1. Redovisningen av delegationsbeslut under perioden som förtecknats    

ovan godkänns.  

2. Meddelandeärendena och informationen läggs till handlingarna. 

 
______ 

Justerandes sign 

 

 

 

 

 

Utdragsbestyrkande 



 

 

 

 

 

 

Närvaro och voteringslista 
 

 

 

 

 

Miljö-, bygg och hälsoskyddsnämnden 2019-2022 
 

Sammanträde: 2019-03-06 

 
 

Ordinarie ledamöter: 

     

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

 1 Anders Harr 1          

 2 Kenneth Bäcklund 1          

 3 Bernt Vikström 1          

 4 Martin Nilsson 1          

 5 Jonas Granberg 1          

 

 

Ersättare: 

Namn Närvarande Ja Nej Avst Ja Nej Avst Ja Nej Avst 

 1 Ruchadaporn Lindmark   -          

 2 Stefan Holmberg -          

 3 Håkan Sandgren -          

 4 Samuel Wigenstam -          

 5 Jerry M Johansson -          
 

SUMMA -          

 

 
 


